
Protokół z obrad XX Sesji VIII kadencji Rady Miejskiej w Moryniu 
w dniu 23 września 2021 roku

Obradom sesji przewodniczył Krzysztof Konecki - Przewodniczący Rady.

Obecni na sesji:
- radni: wg listy obecności stanowiącej zał. nr 1 do protokołu.
- zaproszeni goście: wg listy obecności stanowiącej zał. nr 2 do niniejszego protokołu.

Skład Rady Miejskiej w Moryniu - 15 radnych.
Liczba radnych obecnych na sesji - 12. Nieobecni - Artur Granda, Paweł Bielawski, Artur 
Dybizbański.

Ad. 1
Przewodniczący Rady otworzył obrady XX sesji Rady Miejskiej. Przywitał radnych i gości 
zaproszonych.
Stwierdził, że w obradach sesji bierze udział 12 radnych, co stanowi quorum wymagane 
do prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał.
Sprawdzenie obecności - zał. nr 3.

Ad. 2
Protokół z obrad XVIII sesji przyjęty został jednogłośnie.
Imienny wykaz głosowania - zal. nr 4.
Protokół z obrad XIX sesji przyjęty został jednogłośnie.
Imienny wykaz głosowania - zał. nr 5.

Ad. 3
Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad - zał. nr 6.

Burmistrz zwrócił się z prośbą o wprowadzenie w pkt 5 porządku obrad, rozpatrzenie projektu 
uchwały:
h) w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie.

Głosowanie nad zmianą porządku obrad:
Za - jednogłośnie.
Imienny wykaz głosowania - zał. nr 7.
Zmieniony porządek obrad - zał. nr 8.

Ad. 4
Burmistrz złożył informację z prac wykonanych w okresie między sesjami - zał. nr 9.

Ad. 5
Rozpatrzenie projektów uchwał:
a) w sprawie regulaminu korzystania z Promenady z Aleją Gwiazd Plejstocenu w Moryniu.
Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.
Głosowanie:
Za - jednogłośnie.
Imienny wykaz głosowania - zał. nr 10.
Podjęta uchwała - zał. nr 11.

b) w sprawie zatwierdzenia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 
na terenie Gminy Moryń.
Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.
Głosowanie:
Za - jednogłośnie.



Imienny wykaz głosowania - zał. nr 12.
Podjęta uchwała - zał. nr 13.

c) w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami na lata 2021-2024”.
Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.
Głosowanie:
Za - jednogłośnie.
Imienny wykaz głosowania - zał. nr 14.
Podjęta uchwała - zał. nr 15.

d) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w trwały zarząd nieruchomości stanowiącej własność
Gminy Moryń.
Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.
Głosowanie:
Za - jednogłośnie.
Imienny wykaz głosowania - zał. nr 16.
Podjęta uchwała - zał. nr 17.

e) w sprawie wyrażenia zgody na złożenie wniosku o wygaśnięcie trwałego zarządu.
Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.
Głosowanie:
Za - jednogłośnie.
Imienny wykaz głosowania - zał. nr 18.
Podjęta uchwała - zał. nr 19.

f) w sprawie przyjęcia Rocznego Programu współpracy Gminy Moryń z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 
w 2022 r.
Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.
Głosowanie:
Za - 11 głosów.
Głosy nieoddane - 1.
Imienny wykaz głosowania - zał. nr 20.
Podjęta uchwała - zał. nr 21.

g) w sprawie zmian w budżecie Gminy Moryń na rok 2021.
Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.
Głosowanie:
Za - jednogłośnie.
Imienny wykaz głosowania - zał. nr 22.
Podjęta uchwała - zał. nr 23.

h) w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie.
Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.
Głosowanie:
Za - jednogłośnie.
Imienny wykaz głosowania - zał. nr 24.
Podjęta uchwała - zał. nr 25.

Ad. 6
Burmistrz przedstawił Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Moryń za I półrocze 
2021 roku - zał. nr 26.



Ad. 7
Wolne wnioski i zapytania.

Burmistrz:
- farmy fotowoltaiczne - dynamika rozwoju tych właśnie farm jest bardzo duża. Wykorzystuje 
się grunty prywatne i dzierżawcy, generalnie są to grunty klasy IV, V czy też łąki. Na dzień 
dzisiejszy są to 22 wnioski,
- wpływy z turystyki w gminie Moryń, czy stosowanie ulgi, jaką my mamy, czy dalej powinna 
być ona stosowana, dlatego, ze chciałbym przedstawić kiedyś projekt, rozmawiać z państwem 
na ten temat.

A. Sobczyńska - wniosek odnośnie podwyższenia ewentualnie tych ulg podatku, być może po 
prostu zaplanujmy sobie na kolejnej komisji prace nad tym tematem.
A. Sobczyńska - planowanie oczyszczalni przydomowej w Macierzy, złożyliśmy wniosek i co 
dalej?
Burmistrz - i będziemy szukać środków żeby przez Agencję zrobić tą oczyszczalnię.
A. Sobczyńska - chodnik do stacji PKP ani razu nie był koszony, wykosił go raz Zakład 
Gospodarki Komunalnej i na tym się skończyło i wiem, że Zakład nie ma sił przerobowej, 
chodnik zarasta.
Burmistrz - myślę, że spróbujemy to wykosić, albo nasz Zakład to zrobi albo to zrobi Zarząd 
Dróg Wojewódzkich, na pewno będę tutaj rozmawiał.

K. Potapińska - czy my jako radni możemy dostać szczegółowy wykaz podatków, które 
poszczególne podmioty gospodarcze, turystyczne wnoszą do gminy jako opłatę, bo ta kwota, 
która pan tutaj podał, no to jest naprawdę bardzo niska, a wiemy, że jest kilka ośrodków takich 
dużych, więc to jest troszkę rzeczywiście no dziwne.
Burmistrz - tzn. ja podałem te ośrodki, które są zwolnione, prawda.
Przewodniczący Rady - temat na komisję.
K. Potapińska - chciałam dopytać o te nieszczęsne dziki, czy mamy jakiś termin kiedy będą 
odławiane, bo rzeczywiście samo przepędzenie ich nic nie da.
Burmistrz - nie mamy terminu, nikt się nie zgłosił na pierwszy przetarg, pan Sekretarza bardzo 
to pilotuje, spotyka się, rozmawia z Wojewodą, rozmawia z myśliwymi.
Sekretarz - na co jest największa szansa, co może się zdarzyć i okazać w miarę skuteczne, to 
zorganizowanie, po uzyskaniu zezwolenia od marszałka na płoszenie, zorganizowane 
z udziałem właściwego koła łowieckiego, polowania zbiorowego i płoszenie w kierunku pól, 
tak aby dokonać legalnego odstrzału.

R. Barylska - wniosek o naprawienie nowo powstałego chodnika na ulicy Moryńskiej, po lewej 
stronie w kierunku Morynia jest zapadnięty w kilkunastu miejscach już.
Burmistrz - zrobimy przegląd, złożymy wniosek.

D. Piątkowska - ja chciałam wrócić do sprawy dzików, będzie na Moryniu czy gminie Moryń 
ogólnie, bo chcę powiedzieć, że Przyjezierze, to jest taka masakryczna inwazja dzików i te 
odstrzały, tez powinny jakby objąć Przyjezierze.
Burmistrz - oczywiście, jeżeli by nam się udało, to chcielibyśmy też.

D. Piątkowska - mam jeszcze jedno pytanie, chodzi o los tych pogorzelców, ja już 
dowiedziałam się od pana Skarbnika, oni dostali pomoc, taką, która się tam należy od 
Wojewody, czy my jako radni i gmina, moglibyśmy w jakiś sposób jeszcze pomóc dodatkowo, 
czy mam takie możliwości?
Burmistrz - muszą wniosek złożyć też i również musimy przeanalizować ten wniosek, czy 
kryteria ci też spełniają, bo jeżeli np. są bardzo dobrze sytuowani, bo to wszystko zależy od 
kryteriów, prawda.



D. Piątkowska - oni mają tam teraz mieszkanie tam dość drogie tak, i wiadomo, oni stracili 
wszystko nie, i nawet jak zarabiają, to po prostu składają na odbudowę tego domu.
Skarbnik - tutaj pomoc została udzielona przez Wojewodę w kwocie 6 tys. zł, została też 
ogłoszona zbiórka, tam jest kwota niespełna 5 tys. zł, może zostać wykorzystana na właśnie 
pomoc, wsparcie, ewentualnie zakupy jakiś materiałów, a pomoc dla tych ludzi, no musi się 
opierać w oparciu o przepisy i tutaj jedynymi przepisami, które można zastosować są przepisy 
o pomocy społecznej, tutaj kryteria muszą być określone, spełnione, żeby taka pomoc i takie 
wsparcie zostały udzielone, poza tym, na pewno jakieś świadczenia z ubezpieczenie mogą być 
wypłacane w związku z tym nieszczęśliwym pożarem. Najodpowiedniejszą instytucją będzie 
nasz ośrodek pomocy społecznej.
K. Potapińska - z tego co wiem, ubezpieczenie na razie zwleka z wypłatą odszkodowania, 
oczywiście to wszystko są drogi formalne, więc tutaj nie wnikamy.

Szczegółowy zapis obrad XX Sesji VIII kadencji Rady Miejskiej w Moryniu z dnia 23 września 
2021 roku - zał. nr 27.

Ad. 9
Przewodniczący Rady zamknął obrady XX Sesji VIII kadencji Rady Miejskiej w Moryniu.

Na tym protokół zakończono.

Czas trwania sesji: od godz. 10:05 do 11:47.

Protokołowała: Barbara Nawrolska

Przewodniczący Rady....W'

Krzysztof Konecki


